
Lokalrådsmøde Tirsdag 16. Juni kl.19-21 hos Trolle 
 
Tilstede: Trolle, Annette, Nikolaj, Lotte, Stefan, Rasmus, Marianne 
 
Afbud: Arne 
 
Referent: Stefan 
 

Opfølgning fra forrige møde 

o Må shelters være online ?  

De må de godt, trolle har spurgt henrik. Han (henrik) lægger vægt på at gæsterne skal rydde op efter sig 
selv med generel god ro og orden. Henrik fælder og gør det fint ved shelterne.  

o Sankt Hans   

Forsamlingsforbud er i kraft. Det vurderes at der ville kunne komme mere end de tilladte 50 personer 
og det er dermed aflyst. 

o Stikort  

Stierne ligger under filer på rudme.dk og på facebook under filer. I det videre arbejde kunne der lægges 
vægt på at finde navn på åer og skove fx og ligge det ind i landsby-appen.  Stierne ligger på landsby-
appen – men man kan ikke se stiernenes videre færd ind i skovene, og dette skal der følges op på.  

o Opdatering fra det nye robothold 

 Robotterne fungerer som de skal. Især fordi målene er blevet rykket helt ud i siden og robotterne 
derved har fri adgang til plænen. De kan ikke manøvrere rundt om målene. De små mål kan de dog 
godt køre uden om og de vil blive sat frem. Hvis man har behov for at bruge de store mål må man 
selvfølgelig gerne trække dem ud på banen, men det ville være bedst hvis de også blev trukket tilbage 
til igen. Stefan sørger for at kommunikere det ud via facebook og på opslagstavlen.  

Den hvide vogn skal flyttes over i siden af banen. Ved møde d. 28/6 på sportspladsen kan evt der tages 
en beslutning om vognenes status. 

o Lokalrådets økonomi: Lotte 

Rasmus og lotte har været i banken, vi har tre konti: nem, projekt og mørke. der skal lukkes ned for for 
mørke og projekt konti. Vi betaler 100 kr om måneden for netbank.. Der er enighed om at tilknytte 
mobilepay til lokalrådet. Trolle står for at sætte det op. Vi har lidt problemer med at lokalisere 
pengestrømmen til lokalrådet ift søgning af penge til diverse projekter. Det er der styr på nu. Der er 
enighed om et symbolsk beløb til lokalrådet for udlån af grej. Og et beløb for at låne shelters.  

o Mødestedsprojekt – opdatering og projektgrupperepræsentant. 

Tyge har faciliteret ideprocessen og nu overtager lokalrådet styringen på projektet. Der skal indkaldes 
til et fysisk møde på sportspladsen d. 28 juni kl.10, hvor ideerne kan blive diskuteret og indsnævret. Vi 
skal på dagen finde minimum 3 der har lyst til at være styrende på den fremadrettede proces (skrive 
ansøgning, løbende dialog med arkitekt og lokalråd). Kommunen har 12 – 14 ugers sagsbehandling ift 
byggetilladelse. Grundet dette er ny deadline for ansøgning senest 1.sep.   

 



Afstemning d 28.6 kl 10 på sportspladsen.. Rasmus sørger for at kommunikere ud. 

Tyge kom til mødet kl 2030. Tyge fortæller om de forskellige ideer der er afstedkommet af hans 
facilitering af ideerne. Han fortæller at festivallen havde møde om hvorvidt de vil blive på 
sportspladsen – det vil de gerne. 

D.28/6 bliver der præsenteret tre forskellige prioriteringer.  

Muren. En slags multifunktionel mur med adgang til el, vand, rum til forskellige formål, scene, 
klatrevæg. 

Klubhus renovering  

Skurvogne – med flere forskellige funktioner 

Men der skal tages fat om projektet af et par eller tre ildsjæle, deadlinen er skarp og der skal lægges i 
selen henover sommeren for at finde en arkitekt, skrive ansøgning kommunikation med kommunen. 

Anette og lotte køber øl og vand til salg på valgdagen , Maiken bager en kage til samme. 

 

o Opdatering på Landsbyanalyse  

Mulighed for midler (80-100.000) til udviklingsplan med afsæt i potentialer og udfordringer. Fynsland 
sender nærmere information ud i løbet af sommeren. Det bliver muligt at ansøge om en konsulent om 
en udviklingsplan for lokalområdet. Analysen kan understøtte en evt. ansøgning om penge til udvikling 
af Rudme og omegn. Der kommer mere info på torsdag d. 18/6. Rasmus nævner at det er en rigtig god 
ide med en udviklingsplan, understøttende ift. med andre ansøgninger. Rasmus kontakter de forskellige 
foreninger om de vil være med. 

o Grejbank -   

Vi råder over en trailer m. ramper og en hækkeklipper. Trailer står hos Tyge,  hækkeklipper hos Arne. 
Vi mangler et regelsæt for udlån. Hvad gør vi når der kommer en bule f.eks. Der er enighed om max to 
dages udlån, 50 kr pr afhentning. Rasmus skriver til Arne om han ikke vil lave et lille skriv om regler 
for udlån osv. Det skal stå på opslagstavlen og der hvor grejet befinder sig. 

 

o Min Landsby App og kalenderkoordinering  

Det koster 3000 årligt for at have appen for lokalrådet. De forskellige foreninger kan kommunikere ud 
via app. Spørgsmålet er om ikke hjemmesiden kan opfylde det behov? Rudme.dk kan opfylde samme 
behov for nyhedsbrev, stikort og kalender. Der er enighed om kun at fortsætte med rudme.dk og slippe 
landsbyappen. På sigt kan lokale virksomheder bidrage til drift af hjemmesiden for eksponering på 
rudme.dk – et beløb på et par hundrede kroner f.eks.  

 

o Årets landsby 

Jens Peter og Tyge har spurgt om vi vil nominere os selv til at være årets landsby? Årets tema er 
corona. Der kan søges om 50000 dkr. til byen. Tyge er tovholder og står for ansøgning sammen med 
Marianne.  



	  


